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سال 98 بدون محمد مطیع
محمد مطیع، بازیگر قدیمی سینما و تلویزیون و 
به ویژه تئاتر ایران، در منزل شخصی خود در شهر 

گوتنبرگ سوئد درگذشت.
زنده یاد مطیع نقش هایــی را همچون میرزا 
آقاخان نوری در مجموعه تلویزیونی »امیر کبیر«، 
وزیر اعظم در مجموعه تلویزیونی افسانه سلطان 
و شبان ایفای نقش کرده بود. مطیع ایفای نقش 
در مجموعه های تلویزیونی ماندگاری همچون 
»هزاردستان«، »سلطان و شبان«، »امیرکبیر« 
و »کوچک جنگلی« و نیز فیلم های ســینمایی 
»کلاغ«، »دایره مینا«، »بازداشــتگاه«، »آوار«، 
»گردبــاد« و »روزهــای انتظــار« را در کارنامه 

حرفه ای خود داشت.
خبــر درگذشــت مطیــع را ســام نوبخت، 
موزیســین ایرانی مقیم گوتنبرگ و از نزدیکان 
او اعلام کرد. ســام نوبخت موزیسین، آهنگساز 
و از دوســتان نزدیک محمد مطیع درگفت وگو 
با ایلنا در بامداد اول فروردیــن ۹۸ با تایید خبر 
درگذشــت محمد مطیــع گفت: »حــدود دو 
روز ما با ایشــان تماس می گرفتیم، اما پاســخ 
نمی داد. شامگاه چهارشــنبه ۲۹ اسفند ۹۷ به 
همراه دوســت مشــترک مان قدرت عزیزی به 
 منزلش در گوتنبرگ ســوئد مراجعه کردیم.«

وی ادامــه داد: »بعــد از رفتن به منزل ایشــان 
متاسفانه باز هم پاســخگو نبود، به همین دلیل 
پلیس را در جریان قرار دادیــم و بعد از مراجعه 
پلیس و ورود به منزل متوجه شــدیم ایشان در 
سن ۷۵ســالگی دار فانی را وداع گفته و به نظر 
 می رسد علت درگذشــت عارضه قلبی باشد.«
نوبخت همچنیــن بیان کــرد: »بعــد از طی 
مراحل قانونی پیکر وی به بیمارســتان شــهر 
گوتنبرگ منتقل شــد و خانــواده آن مرحوم 
بایــد تصمیــم بگیرند که مراســم تشــییع و 
 تدفیــن در ســوئد برگــزار شــود یا ایــران.«

وی ادامــه داد: »محمد مطیــع بیماری خاصی 
نداشت و با هنرمندان سینما و تئاتر ایران همچون 
محمدرضــا ورزی و مهدی  هاشــمی در تماس 
بود، حتی به ما گفت که به وی پیشنهاد شده تا 
در ســریال جدید آقای ورزی ایفای نقش کند.« 
محمد مطیع  سال 13۲0 در تهران متولد شد و 
لیسانس تئاتر از دانشــکده هنرهاي دراماتیک 
داشت. او بازي در تئاتر را از  ســال 1364 و بازي 
در سینما را از  سال 13۵1 با »رضا هفت خط« به 
کارگرداني »حسین ترابي« شروع کرد. وی پس از 
سال ها از سوئد به ایران بازگشت و دوباره به ایفای 
نقش در تلویزیون و سینما پرداخت و در چند  سال 

اخیر مجددا به سوئد رفته بود.

چهره

آیا  سال نو امسال صداوســیما را غافلگیر کرد؟ شواهد از 
این امر حکایت دارد. گویی صداوســیما درخصوص تهیه 
برنامه های تحویل  سال نو غافلگیر شده بود. نبود برنامه ریزی، 
برنامه های زنده تکراری و دم دســتی و برخی به اصطلاح 
ابتکارات که واضح به نظر می رســید تنها در حد یک ایده 
خام ابتدایی است و به اندازه کافی پخته نشده، موجب شد 
تا برنامه های امسال تحویل  سال نو در صداوسیما جذابیت 
آنچنانی نداشته باشد و حتی در برخی موارد مورد تمسخر 
کاربران شــبکه های اجتماعی قرار بگیــرد. در عوض اما 
بازار قرعه کشــی های پیامکی و اعلام کدهای دستوری در 

شبکه های تلویزیونی داغ بود. 
امسال شبکه های یک، دو، سه، چهار، پنج، افق و آی فیلم 
با ویژه برنامه هایی میهمان خانه های مردم بودند. با این حال، 
برآورد مجموعه برنامه های پخش شده این است که تلویزیون 
امسال نیز نتوانست جریانی تازه به راه انداخته و برنامه هایی 
با ایده های نو و خلاقانه را روانه آنتن کند، این درحالی است 
که چندی پیش مرتضی میرباقری، معاون سیما عنوان کرده 
بود تعدد برنامه های تحویل  سال تلویزیون به این دلیل است 
که هر شبکه بناســت از زاویه ای خاص و منحصربه فرد به 

استقبال تحویل  سال برود و تکراری در کار نیست.
شبکه یک طبق روال چند  سال اخیر خود بار دیگر اجرای 
ویژه برنامه تحویل  سال را به علی ضیا سپرد، البته ویژه برنامه 
امسال به صورت مستقل و در قالب یک برنامه جدید روی 
آنتن نرفت و ضیا در قالــب ویژه برنامه »فرمول یک« که در 
طول  سال نیز از شبکه یک پخش شــده بود، از چند شب 

زودتر میهمان خانه های مردم شد.
او امسال با راه اندازی نظرسنجی درباره 11 چهره مردمی 
موفق  ســال ۹۷ تلاش کرده بود تا ایده ای نــو و متفاوت را 
اجرا کند و برنامه نســبتا متفاوتی را در مقایسه با سال های 
گذشته به تماشا بگذارد که البته می توان گفت تا حدودی 
موفق بود، به همین دلیل بخش اعظمی از میهمانان تحویل  
ســال این برنامه نیز به همین بخش اختصاص داشتند. در 
عین حال چهره های فرهنگی، هنری، ورزشــی و … نیز 
در بخش های مختلف در برنامه حضور پیدا کردند که البته 
گفت وگوی چندان جذابی با ضیا نداشتند. همچنین تقلید 
نه چندان جالب از مسابقه یک برنامه تلویزیونی که این روزها 
هم درحال پخش است و شوخی های بی مورد مجری از دیگر 

نکات منفی این برنامه بود.
شبکه دو امسال نیز ویژه  برنامه ای را با اجرای ژیلا صادقی 
با نام »پل فروردین« در روزهای گذشته پخش کرد که البته 
در ویژه برنامه تحویل  سال امیرحسین آرمان، بازیگر سینما و 
تلویزیون نیز در اجرا به صادقی ملحق شد تا برنامه تا حدودی 
از یکنواختی دربیاید که البته این طور از آب درنیامد و ناتوانی 

آرمان در اجرای یک برنامه تلویزیونی بشدت مشهود بود.
احسان علیخانی با وجود آن که خیلی تمایلی به اجرای 
ویژه برنامه تحویل  سال شبکه سه سیما نداشت، اما به اصرار 

مدیران شبکه سه این مســئولیت را پذیرفت. او سال های 
گذشته با ویژه برنامه هایی چون »سه ستاره« و »بهار نارنج« 
در لحظه  سال تحویل میهمان خانه های مردم می شد، اما 
امسال که مشغول پروژه »عصر جدید« بود، برنامه تحویل  

سال را نیز در قالب قسمت ویژه این برنامه روانه آنتن کرد.
اما سبک و سیاق اجرای علیخانی در این برنامه هیچ تازگی 
و تفاوتی با برنامه های پیشین او نداشت و درواقع این برنامه 
هم کپی دیگری از برنامه های تحویل  سال شبکه سه سیما 
در سال های گذشــته بود. گویی علیخانی تنها قصد دارد 

کاری انجام داده باشد، نه این که ابتکاری جدید به کار ببندد.
شبکه چهار میزبان سعدی و حافظ!

شبکه چهار به نظر می رسید که بنا داشت امسال خیلی 
از رقبایش عقب نیفتد، به همین دلیل مدیران شبکه برنامه 
ویژه ای را برای تحویل  سال در نظر گرفتند با نام »همیشه 

بهار« که امیرحسین مدرس اجرای آن را برعهده داشت.
در تیزرهای این برنامه اشاره شده بود از میهمانانی دعوت 
می شود که تا به امروز در تلویزیون حاضر نشده بودند و این 
مســأله کنجکاوی مخاطبان را برمی انگیزد تا پای برنامه 
نشسته و با میهمانان آشنا شوند، اما آن چه از قاب تلویزیون 
پخش شد، حســابی آنها را ناامید کرد، هر چند ایده نسبتا 
جدیدی بود. در این برنامه شــخصیت های دو شاعر بزرگ 
ایران؛ حافظ و ســعدی با گریم به عنوان میهمان به برنامه 
دعوت شــدند.  ابتکاری که تمســخر کاربران شبکه های 
اجتماعی و به راه افتادن هشتگ های بسیار را در پی داشت. 
انتقادها بسیار  زیاد بودند از این که چرا ایرج میرزا را نبرده اند 
تا برایشان شعرهای منشــوری بخواند تا این که سعدی با 
کتانی نایکی رفته شبکه چهار و بحث هایی درباره استفاده 

مواد صنعتی و سنتی!
اما چه شد خالق شاهنامه اساطیری و شاعران ایران قدیم 
به روی صفحه تلویزیون آمدند؟ امیرحسین مدرس شاعر، 
خواننده و مجری سیما در ابتدا تاکید کرد که از همان دیشب 
این هجمه ها را دیده است و سپس ادامه داد: »باستانی تعبیر 
نادرستی است. شاعران ادبیات کهن. باستانی مربوط به اوایل 
تاریخ می شــود، مثل زمان داریوش، کوروش، کیومرث و 
جمشید. شاعران حاضر در این برنامه مربوط به پس از اسلام 

هستند.« 
البته مــدرس از ایده ای دفاع می کند کــه برای خودش 
نبوده، اما نمی خواهد تلاش همکارانش را نفی کند: »ایده 
این بخش ها از من نبود. نویســنده ای داشــت که خود از 
نویسندگان موفق فیلم، سریال، رادیو و تئاتر است. تا جایی 
که من اطلاع دارم، قرار شــد برخــلاف برنامه های دیگر 
شبکه ها که چهره های مختلف رشته های هنری را دعوت 
می کنند، ما به مشــاهیر تاریخی و فرهنگــی و ادبی مان 
بپردازیم و جان بخشی کنیم و در تنظیم دیالوگ ها در قالب 
گفت وگویی بسیار کوتاه، با شخصیت و زندگی و مهمترین 

آثارشان آشنا شویم.« 

سال 98، تلویزیون را غافلگیر کرد!

از اجراهای تکراری تا ابتکارهای خام
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رئیس جمهوری در گفت وگویی تلفنی با حضرت آیت الله خامنه ای فرا رسیدن  سال 13۹۸ را به ایشان 
تبریک گفت. روحانی ضمن تبریک میلاد مولای متقیان امیرالمومنین علی)ع( و  سال نو و آرزوی سلامتی 
و طول عمر برای رهبر معظم انقلاب تاکید کرد دولت با همه توان و امکانات به دنبال خدمت رســانی 
گسترده به مردم بوده و این مسیر را با قوت ادامه خواهد داد. رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز با تبریک این 
ایام و  سال نو به رئیس جمهوری و خانواده بزرگ ملت ایران، برای توفیق بیشتر دولت در خدمت به کشور و 

مردم آرزوی توفیق کردند.

روحانی  سال 
نو را به رهبر 

انقلاب تبریک 
گفت
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اگـر احسـاس خواب به شـما 
امنـی  مـکان  در  داد  دسـت 
جاده ای  پارکینگ هـای  مانند 
و  کنیـد  متوقـف  را  خـودرو 
بزرگـراه  در شـانه  توقـف  از 

خـودداری کنیـد.

نام گذاری  سال 13۹۸ به نام رونق تولید باعث شد این هشتگ به ترند اول توییتر در ایران تبدیل شود. به هرحال 
انتخاب نامی اقتصادی برای چندمین  سال متوالی به همه مردم و مسئولان ایران نشان می دهد که تنها راه برون رفت 
از مشکلات کشور تغییر دیدگاه در مسائل اقتصادی است. واکنش های مردم پس از نام گذاری  سال جدید هم در 

شبکه های اجتماعی بسیار مهم بود.
- راهی نداریم جز این که به دنبال تولید و صادر کردن آن به کشورهای دوست باشیم.

بدون رونق اقتصادی کالای ایرانی مصرف نخواهد شد، باید رونق تولید ملی داشته باشیم تا مردم بتونن از کالای 
ایرانی استفاده کنن.

اولین راه رونق تولید ملی جمع شــدن اختلاس و احتکاره! تا وقتی دزدی باشه، رونقی نخواهد بود. امیدوارم از 
توصیه های رهبری به درستی استفاده بشه.

امیدوارم به بهانه رونق تولید باز هم شاهد وام های کلان و اختصاص ارز دولتی به آدمای سوءاستفاده گر نباشیم. 
دیگه مردم هیچ اختلاس و دزدی رو برنمی تابند.

بد نیست بدونید کارت ملی من و خیلی از شماها به خاطر تحریم بدنه کارت هنوز آماده نشده! برای رونق تولید 
خیلی کار سختی داریم.

برای این که شاهد رونق تولید باشیم، نباید تو هیچ سازمان و مجموعه ای شاهد عدم پرداخت حق و حقوق کارگران 
باشیم... برای رونق باید به کارگران بیشتر رسیدگی بشه.

وقوع سیل گسترده در شــمال کشور یکی از بدترین اتفاقات دو روز گذشــته بوده که مشکلات زیادی را برای 
هموطنان ساکن در شهرهای استان مازندران و حتی گلستان به وجود آورده است. این سیل نه تنها خسارت عظیمی 
به کشاورزان و سرمایه های اقتصادی مردم زده، بلکه زندگی عادی آنها را هم در شروع  سال جدید با بحرانی بزرگ 
روبه رو کرده است. اخبار مسدودشــدن راه ها و تلفات و خسارات واردشده به مردم، در صدر اخباری است که مردم 
در شبکه های اجتماعی دنبال می کنند. آنها از مسئولان می خواهند هر چه سریع تر به کمک مردم سیل زده بیایند، 
تا زندگی آنها به حالت عادی برگردد. خواندن برخی از توییت های منتخب مربوط به سیل مازندران و گلستان هم 

خالی از لطف نیست.
سیل مازندران و گلستان نشون میده بعضی وقتا آب آبادانی نداره!

خودمون  هزار تا بدبختی داریم درسته؛ اما یه لحظه خودمون رو جای مردم سیل زده قرار بدیم. شروع  سال جدید 
با بدترین اتفاق ممکن! کمک کنیم به هم و فقط اخبار این حادثه تلخ رو نخونیم. مردم مناطق سیل زده به کمک 

زیادی نیاز دارن.
سالمون رو  با یک اتحاد ملی برای کمک به مردم سیل زده شروع کنیم.

روستاهای بسیاری تخلیه شــده اند و کشاورزان در شــرق مازندران حال وروز بدی دارند. هیچ سلبریتی، هیچ 
کمپینی شکل نگرفته؛ شده اند مثل صداوسیما! شمال فقط برای تفریح و مسافرت و عشق وحال نیست.

دو اسطوره مردمی و محبوب فوتبال ایران که در شبکه اجتماعی اینستاگرام با 4 میلیون دنبال کننده در بین تمام 
چهره های ورزشی کشور رکورددار هستند و پست های آنها همواره مورد توجه مردم قرار می گیرد، هرکدام به دو 
شکل متفاوت به حمایت از عادل فردوسی پور پرداختند. علی دایی دیروز با انتشار یک ویدیو در اینستاگرام خطاب 
به عادل فردوســی پور اعلام کرد اتفاقی که برای او افتاد، به خاطر قرار داشتن در کنار مردم و روراستی و صداقت او 
بوده و همه آنها دوست او هستند. دایی تاکید کرد تنها کسی که از اتفاقات اخیر ضرر می کند، صداوسیماست. علی 
کریمی که چندین بار پست هایی تند در اینستاگرام و توییتر علیه فردوسی پور منتشر کرد و نقش زیادی در کاهش 
محبوبیت و تزلزل در جایگاه عادل داشت، متن تصویر پست اینستاگرامی اش این بود: »هیچ عاقلی و حتی هیچ 
کاسبی مغازه پرمشتری را نمی بندد. این فوتبال دیگر چیزی برای ازدست  دادن ندارد.« کریمی با اشاره به اتفاقات 
رخ داده در کپشن این پست هم نوشت: »عادل هم تلخ و شیرین در مجموع خوشمزه بود. کرکره اش را پایین کشیدند 
تا بدانیم ایشان هم نمره موقت بود. در ساحل قلب ها فقط ردپای خوبان می ماند. عادل پر بود از مثبت ها و منفی ها اما 

در پایان؛ باز عادل بود آنچنان که نبودنش از بودنش مهمتر شده است.«
هر دو پست نه تنها در اینستاگرام بلکه درکانال های تلگرامی هم مورد توجه مردم قرار گرفت.

به نظر می رسد مهناز افشار که فعال ترین بازیگر سینمایی فعال در شبکه اجتماعی توییتر است، در روزهای اخیر 
بیش ازحد عصبانی و دلخور است. بررسی آخرین توییت های منتشر شده از او به خوبی این مسأله را نشان می دهد.

او ابتدا نوشت: »چه حس بدی است در خاک خودت غریب باشی!« سپس در این روز برای پدر مرحومش این متن را 
توییت کرد:  »امروز با همه وجود تو رو خواستم. مثل هر دختری که وقتی بابا داره فاتح دنیاست. به آرامش، به صلابت 
و به گذشت و بخشندگیت محتاج شدم. بدا به حال من که نیستی و خوشا به حالت که رفتی.« او برای تبریک  سال 
نو هم نوشت: »الهی با شروع بهار دنیا پر از صلح بشه! الهی عدالت و اخلاق به سرزمینمون بتابه! الهی هیچ انسانی به 
ناحق اسیر و دربند نشه! الهی هیچ پدر و مادری شرمنده بچه و خانواده شون نباشه! الهی امسال به جای نفرین، آه و 

بدی خواستن برای دیگران خوشبختی و مهرورزی بخوایم تا از آسمان برکت و مهر بباره!«
به شما پیشنهاد می کنیم اگر در توییتر فعال هستید حتما سری به کامنت های مردم زیر این پست های مهناز 

افشار بزنید.
مثلا یکی از کاربران نوشته: »واسه این آرزوها باید امید داشت. ولی توییت های شما بوی ناامیدی میده.« یا کاربر 

دیگری نوشته: »افسرده شدید خانم افشار؟!!!«
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